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§ 136 Kommunstrategiskt föreningsbidrag 2024 KS/2023:166 

Allmänna utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

• Avslår Stiftelsen Hagatorpets ansökan om bidrag för renovering av elljusspåret på 

Hagatorpet.  

• Avslår Länghems IF:s ansökan om bidrag för belysning på Ingsvallen 

 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Stiftelsen har ansökt om bidrag hos Jordbruksverket men fått avslag 5 juli 2022. Stiftelsen är 

inte berättigade att ansöka hos Riksidrottsförbundet eller Allmänna Arvsfonden. Utan stort 

kommunalt bidrag kommer elljusspåret inte kunna renoveras enligt förening. 

Länghems IF har beviljats 1 000 000 kr för projektet Liv och Rörelse i Länghem 2023, enligt 

beslutet beviljas inte ytterligare bidrag till etapp 2. 

Ärendet 

Enligt reglerna kan bidrag beviljas projekt som föreningar ansöker om som 

kommunstyrelsen bedömer är av strategisk art och som bidrar till att uppfylla kommunens 

vision och mål samt utvecklingsområden. Bidrag kan sökas av alla föreningskategorier och 

även föreningar som söker statliga, regionala eller andra bidrag med krav på kommunal 

medfinansiering. Ansökan beslutas politiskt. 

Två ansökningar om bidrag har kommit in. Stiftelsen Hagatorpet ansöker om 1 407 000 kr i 

bidrag för renovering av elljusspåret och Länghems IF ansöker om 1 800 000 kr i bidrag till 

belysning av hela Ingsvallen. 

Elljusspåren på Hagatorpet invigdes 1969. Efter den stora stormen Gudrun så röjdes spåret upp och 

återställdes. På södra delen kvalitetssäkrades konstsnöspåren genom att ideella krafter grävde ner 

kabeln och nya stolpar sattes upp och i dag är hela södra slingan ledbelyst. Denna renovering har 

bekostats helt av Hagatorpsstiftelsens föreningar. 

Norra slingan är original från 1969, stolparna är uttjänta och belysningen består av 

halogenlampor som skall fasas ut av miljöskäl. Det finns uppenbara säkerhetsrisker genom 

att stolpar kan falla ner och elledningar dras med. Stiftelsen ansöker om bidrag med 

1 407 000 kr för att renovera norra slingan. Stiftelsen har ansökt om bidrag hos 

Jordbruksverket men fått avslag 5 juli 2022 och är inte berättigade att ansöka hos 
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Riksidrottsförbundet eller Allmänna Arvsfonden. Kommunen har antagit en handlingsplan 

för stöd till renovering av föreningsdrivna elljusspår (KS/2019:166). Elljusspåret på 

Hagatorpet står som nummer ett i prioriteringsordningen för att beviljas stöd. Utan stort 

kommunalt bidrag kommer elljusspåret inte kunna renoveras enligt förening. 

Tranemo kommun har beviljat Länghems IF 1 000 000 kr till projektet Liv och rörelse i Länghem 2023 

enligt beslutet avslogs ansökan om bidrag till konstgräs och padelbana.  Föreningen ansöker om 

medel för att belysa Ingsvallens samtliga ytor dvs A-plan + B-plan + aktivitetsytor. Syfte är att utöka 

tillgängliga timmar för att utnyttja ytorna och förlänga säsongen. Föreningen har beviljats bidrag från 

Arvsfonden med 5 015 000 kr till konstgräsplan på B-plan. Enligt tidigare beslut så avslog kommunen 

ansökan om bidrag för etapp 2 som innefattar åtgärder runt konstgräsplanen. 

Barnkonventionen  

Kommunen har beviljat ett stort bidrag till Projektet Liv och rörelse i Länghem 2023. På 

Hagatorpets anläggning finns ett renoverat elljusspår som säkerställer att barn och unga har 

tillgång till trygga och bra motions och rekreationsanläggningar. Sammantaget gör detta att 

kommunen uppfyller intentionerna i Barnkonventionen som nämns i artikel 2: Om alla barns 

lika värde och rättigheter och att ingen får diskrimineras samt artikel 6: Varje barns rätt till 

liv, överlevnad och utveckling. 

Ekonomisk påverkan 

Ingen ekonomisk påverkan. 

Jämställdhetsperspektiv 

Projektetens huvudsyfte och utgångspunkt är att skapa ytterligare mötesplatser som främjar 

hälsa och bidrar till inkludering och gemenskap. Förvaltningens samlade bedömning är att 

avslagen inte har en negativ påverkan inom jämställdhet och jämlikhetsområdet, då det 

redan finns möjligheter till rekreation och motion för målgruppen på föreningarnas 

befintliga anläggningar. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2023-09-21 

St Hagatorpet ansökan 2024 

St Hagatorpet Komplettering ansökan elljusspåret 

Handlingsplan för stödet till renovering av föreningsdrivna elljusspår- 

Länghems IF Ansökan 

Länghems IF Kalkyl 20230514 

Regler kommunstrategiskt bidrag 
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Föredragning och debatt 

Annika Loman, föreningssamordnare, föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Ekonomifunktionen  

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Kommunstyrelsen 
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§ 137 Investerings- och upprustningsbidrag 2024 KS/2023:2 

Allmänna utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

• Beviljar investerings- och upprustningsbidrag enligt bifogat förslag. 

• Frångår reglerna för investerings och upprustningsbidrag på så sätt att ett extra 

bidrag betalas ut under 2023 innan projekten har genomförts och är slutredovisade.  

• Frångår regler för investerings och upprustningsbidrag på så sätt att inget bidrag 

betalas ut under 2024. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Totalt beviljas 353 954 kr för investerings- och upprustningsbidrag. Förvaltningen grundar förslaget 

till fördelning på gällande bidragsbestämmelser. 

Beslutet innebär att kommunen frångår reglerna för investerings och upprustningsbidrag på 

så sätt att bidraget betalas ut under 2023 innan projekten har genomförts och är 

slutredovisade till förvaltningen. Det innebär att föreningarna slutredovisar till förvaltningen 

när projekten är klara. Föreningarna har enligt reglerna 2 år på sig att genomföra sina 

projekt. Om den beslutade bidragssumman inte stämmer med redovisningen kan föreningen 

bli återbetalningsskyldig. 

Ärendet 

Sammanlagt 8 föreningar har ansökt om investerings- och upprustningsbidrag för 2024. Samtliga 

föreningar är bidragsberättigade enligt våra regler. 

Enligt bidragsbestämmelserna utgår bidrag efter särskild prövning från fall till fall till anläggningar 

samt samlingslokaler som är tillgänglig för föreningar och allmänhet.   

 

Bidrag prioriteras för investeringar som främjar: 

• Ökat nyttjande av anläggningen och ökad tillgänglighet för alla. 

• Åtgärder som främjar utveckling av barn- och ungdomsverksamhet. 

• Jämställdhetsskapande åtgärder 

• Miljö och energieffektiviseringar 

Kommunstyrelsen antog, 2023-09-28 § 204, ett initiativärende om att avsätta medel 

till en fond för 2023 där man möjliggör att bevilja extra föreningsbidrag på 

innevarande år. För att kunna genomföra detta behöver kommunstyrelsen fatta 

beslut om att frångå gällande regler för investerings och upprustningsbidrag. 

Förslaget är att göra två avsteg från gällande regler på så sätt att extra bidrag betalas 

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
39

d4
16

8c
-8

c0
0-

4e
85

-b
c0

d-
b4

08
b2

14
1c

ec



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Allmänna utskottet 

2023-11-30 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 7 

 

ut under 2023 utan att föreningarna har påbörjat sina projekt. Inget investerings och 

upprustningsbidrag betalas ut under 2024. 

Barnkonventionen  

Föreningar som bedriver barn och ungdomsverksamhet och har egna lokaler samt 

föreningar som driver bygdegårdar och samlingslokaler kan beviljas bidrag. Bidraget bidrar 

till att föreningar kan underhålla och utveckla sina lokaler som gynnar barn och ungas 

möjlighet till en meningsfull fritid, artikel 6 samt möjlighet att delta i föreningsliv och 

fredliga sammankomster enligt artikel 15 

Ekonomisk påverkan 

Kostnaden för bidragsutbetalning 2023 hänförs till fonden som ger möjlighet att betala ut ett 

extra föreningsbidrag på innevarande år. Det innebär att föreningarna slutredovisar till 

förvaltningen när projekten är klara. Föreningarna har enligt reglerna 2 år på sig att 

genomföra sina projekt. Om den beslutade bidragssumman inte stämmer med 

redovisningen kan föreningen bli återbetalningsskyldig. 

Jämställdhetsperspektiv 

Föreningarna som har ansökt om bidrag är öppna för alla och arbetar enligt demokratiska 

principer. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2023-09-25 

Förslag Investerings och upprustningsbidrag 2024 

Regler Investerings och upprustningsbidrag  

Föredragning och debatt 

Annika Loman, föreningssamordnare, föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen Kultur och Fritid som skickar beslutet till berörda föreningar 

Ekonomifunktionen  

Slutinstans 

Kommunstyrelsen  

Status  

Kommunstyrelsen 

 

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
39

d4
16

8c
-8

c0
0-

4e
85

-b
c0

d-
b4

08
b2

14
1c

ec



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Allmänna utskottet 

2023-11-30 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 8 

 

§ 138 Ansökan om akutbidrag - Torpa Slottsteater KS/2023:383 

Allmänna utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

• Beviljar Torpa Slottsteaters ansökan om akutbidrag, 70tkr. 

 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Torpa slottsteater har sedan starten 1999 berikat vårt kulturliv. Föreställningarna har nått en 

bred publik långt utanför kommunens gränser och blivit något av en årlig tradition och ett 

starkt varumärke för vår kommun.  

Föreningen drabbades hårt av pandemin likt så många andra kulturföreningar. 

Teaterpubliken har inte hittat tillbaka fullt ut än, vilket har påverkat ekonomin. Föreningen 

visar på ett minusresultat om 70tkr efter årets produktion. 

Akutbidraget spelar en avgörande roll för att säkerställa kontinuiteten i föreningens 

betydelsefulla verksamhet. Det stöder vårt kulturliv utan att kompromissa med kvaliteten, 

vilket i sin tur förhindrar att föreningen hamnar i en nedåtgående spiral som potentiellt kan 

leda till dess fall. 

Ärendet 
Den 8:e oktober 2023 ansökte föreningen om ett akutbidrag, 70tkr, på grund av ett negativt 

resultat från årets produktion. Sedan 1999 har Torpa Slottsteater framfört 23 

teateruppsättningar med Torpa Stenhus som bakgrund. Teatern har vunnit uppmärksamhet 

för sina spännande tolkningar och framträdanden och har blivit en omtyckt årlig tradition 

inom och utanför Tranemo kommun. 

 
Styrelsen reflekterar nu över årets produktion, "Tusen mil in i skogen". Trots utmaningar 

med väderförhållandena, inklusive regn, kyla och blåst, är de stolta över den hängivenhet 

som föreningens medlemmar har visat för att skapa en minnesvärd teaterupplevelse. Tyvärr 

speglar årets resultat en ekonomisk förlust på 70tkr kronor för att täcka kostnaderna och nå 

nollresultat. 

Föreningen får stöd från bland andra Sparbanken, och föreningsbidrag från Tranemo 

kommun. Trots det har biljettintäkterna inte räckt till. Inför 2024 kommer föreningen att 

anpassa budgeten ytterligare, men för att återhämta sig behövs akutbidraget. Målet är att 

undvika att starta det kommande verksamhetsåret med ekonomiska bekymmer. Föreningen 
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är fast besluten att fortsätta bidra till kulturlivet i Tranemo kommun och strävar efter att 

återigen stå på Torpas scen nästa år. 

Barnkonventionen  

Föreningens fortlevnad är enbart positivt ur ett barnrättsperspektiv.  

Torpa Slottsteater utgör en viktig arena för barn och unga, där de inte bara har chansen att 

medverka i teaterföreställningar utan även få uppleva konstformen. 

Ekonomisk påverkan 

Bidraget tas inom ram. 

Jämställdhetsperspektiv 

Torpa slottsteater beaktar alla människor rätt att delta i kulturlivet på lika villkor – oavsett 

kön, könsidentitet eller könsuttryck, Kulturens kraft ska ses som en utvecklingsmetod för 

inkludering och vidgat deltagande. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2023-11-13 

Ansökan om akutbidrag – Torpa slottsteater 

Föredragning och debatt 

Sektionschef Kristina Ström föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Ekonomifunktionen 

Torpa slottsteater 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Kommunstyrelsen 
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§ 139 Kulturpris 2023 KS/2023:338 

Allmänna utskottets beslut 

• Kulturpris 2023 tilldelas Jimmy Alm. 

 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Den nominerade har genom sitt kreativa skrivande omvandlat invånarnas upplevelser till 

poesi, vilket resulterat i en kärleksfull hyllning till Tranemo kommun. Hans projekt, 

kommunpoeten, har stärkt gemenskapen och samhörigheten bland invånarna, samtidigt som 

den har lyft fram kommunens rikedom. Bidraget har skapat en starkare och mer 

sammanhållen kommun med ökad förståelse för samhället och dess mångfald. 

 

Ärendet 

Tranemo kommuns kulturpris på 10 000 kronor utdelas årligen till enskild person eller 

grupp som gjort betydande insatser inom det kulturella området. Pristagaren ska vara 

verksam inom kommunen.  

En arbetsgrupp bestående av Tranemo kommuns kommunalråd, sektionschef, 

verksamhetschef för kultur och fritid samt en företrädare för näringslivet bereder ärendet för 

beslut. Arbetsgruppen 2023 består av Driton Bilalli, Katarina Svensson, Kristina Ström och 

Juan Ochoa. 

Barnkonventionen  

Beslutet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 

Ekonomisk påverkan 

Medel finns avsatt i budget för 2023 

Jämställdhetsperspektiv 

Kulturpriset beaktar alla människor rätt att delta i kulturlivet på lika villkor – oavsett kön, 

könsidentitet eller könsuttryck, Kulturens kraft ska ses som en utvecklingsmetod för 

inkludering och vidgat deltagande.  
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Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2023-10-30 

Sammanställning av nomineringar till kulturpris 2023-komplett 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Jimmie Alm 

Arbetsgruppens medlemmar 

Ekonomifunktionen 

Slutinstans 

Allmänna utskottet 

Status  

Avslutat 
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§ 140 Detaljplan Gudarp 12:1, Tranemo Park KS/2011:304 

Allmänna utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

• Förlänger markanvisningsavtalet med 1 år. 

 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Tranemo kommun ingick 2020-11-05 ett markanvisningsavtal gällande försäljning av del av 

Gudarp 12:6 med Erik Larssons Bygg. Priset om 300kr/kvm BTA är beslutad av 

kommunstyrelsen 2016-03-14 (KS/2015:152 §65). Markanvisningen sträcker sig fram till 2023-

12-31. 

För att säkerställa markens lämplighet för bostäder enligt antagen detaljplan del av Gudarp 

12:6 anser Tranemo kommun med stötting av myndighet/miljö att en miljöutredning behövs. 

Detta då tidigare utredning på grannfastigheter i Tranemo Park år 2022 hittat förhöjda nivåer 

av miljöfarliga ämnen. Nivåerna där var inte hälsofarliga men kommunen vill inte ta några 

risker enligt Plan- och bygglagens regler om att säkerställa detaljplanens ändamål för 

bostäder. 

Om miljöutredningen visar att marken är förorenad kommer Erik Larssons Bygg få möjlighet 

att köpa marken i befintligt skick till avtalat pris om 300kr/kvm BTA. Om företaget inte 

önskar att fullfölja köpet kommer en ny värdering göras, eventuell sanering påbörjas samt 

sökandet efter ny intressent. Visar inte området någon förorening har kommunen säkerställt 

markens lämplighet. Denna förlängning av markanvisning kommer oavsett utfall att skydda 

kommunen mot eventuella skadeståndsanspråk då marken utretts och säljs i befintligt skick. 

En förlängning av markanvisningen för del av Gudarp 12:6 önskas även av företaget då 

marknaden för tillfället är mycket svår och bankerna är restriktiva med utlåning. 

Förvaltningen föreslår en förlängning av markanvisningsavtalet på 1år för del av Gudarp 

12:6. 

Barnkonventionen 

En förlängning av markanvisningen påverkar inte barnkonventionen. 

Ekonomisk påverkan 

En förläning av markanvisningen skulle inte påverka kommunen ekonomiskt mer än 
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kostnaderna för miljöutredningen vilket uppskattas till 150 000kr som ingår i kommunens 

årliga budget för utredningar. Priset för marken är redan avtalat i ärende KS/2015:152 §65. 

Marken har idag ett högre värde än vad gällande markanvisning avtalat om. 

Jämställdhetsperspektiv 

Beslut om förlängning har ingen påverkan sett ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse om förlängning av markanvisning 2023-11-14 

KS 2016-06-14 §65 - protokollsutdrag 

Föredragning och debatt 

Olle Ekberg, Exploateringsingenjör, föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Kommunstyrelsen 
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§ 141 Fastighetsförsäljning Gudarp 3:47 KS/2023:294 

Allmänna utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

• Återköp av del av Gudarp 3:47 om 22 812 kvm enligt tidigare ingånget avtal. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Tranemo kommun fattade 2021-04-26 beslut i ärende KS/2021:135 om att återköpa mark från 

Tranemo Grus & Betong AB efter iordningställande. Återköpet skulle efter beslutet i 

kommunstyrelsen vara på antingen 10 000kvm (20% av totalytan) till en kostnad av 

210kr/kvm alternativt 20 000kvm (40% av totalytan) till en kostnad av 190kr/kvm. 

Beslutsunderlag för återköp enligt avtal: 

Vid återköp från TGB efter iordningställande 
Yta kvm TGB pris/kvm Tillägg Summa Kr per/kvm 

10 000 kvm 150 kr/kvm 600 000 kr 2 100 000 kr 210 kr/kvm 

20 000 kvm 190 kr/kvm 800 000 kr 3 800 000 kr 190 kr/kvm 

 

När fastighetsbildningen av Gudarp 3:47 färdigställdes blev den totala ytan på 57 032 kvm. 

Förvaltningen föreslår återköp på 40% vilket innebär en yta om 22 812kvm då Tranemo 

kommun är i behov av attraktiv och färdigplanerad industrimark. Återköpet sker till samma 

taxa som avtalats om ovan, 190kr/kvm. Då varken Tranemo kommun eller Tranemo Grus 

och Betong bär ansvaret för att arealen blev större än planerat vid fastighetsbildningen vill 

förvaltningen bibehålla den procentuella ytan för återköp som grundavtalet avsåg. Tranemo 

Grus och Betong har fått förhöjda kostnader i samband med att industriområdet blev större 

än förväntat. 

Barnkonventionen  

Detta beslut påverkar inte barnkonventionen då fastigheten är belägen i ett industriområde 

som ligger utanför samhället. 

Ekonomisk påverkan 

Köpeskillingen för återköp av mark för del av Gudarp 3:47 om 22 812 kvm är 4 334 280kr 

enligt tidigare ingånget avtal. Finansiering sker genom ianspråktagande av medel från 

markförvärv 2024-2027 om 2 000 000 kronor. Återstående finansiering beräknas ske genom 

exploateringsnettot (markförsäljning) fördelat på 2023 samt kommande femårsperiod.  
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Jämställdhetsperspektiv 

Uppdraget gäller återköp av industrimark och har ingen påverkan sett ur ett 

jämställdhetsperspektiv.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse om återköp del av Gudarp 3:47 2023-11-14 

KS §80 Återköp om ca 192 000 kvm, del av Gudarp 3_44, från 

TUAB 

Köpekontrakt Gudarp 3:47 

Bilaga 1, yta för markförvärv om 22 812 kvm 

Föredragning och debatt 

Olle Ekberg, Exploateringsingenjör, föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Ekonomifunktionen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Kommunstyrelsen  
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§ 142 Remiss - Stadgar Ätrans Vattenråd KS/2023:378 

Allmänna utskottets beslut 

• Godkänner remissvar 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

På Vattenrådets årsmöte beslutades att förslaget till nya stadgar skall sändas ut på remiss, 

och därefter hålla ett digitalt möte i höst så att beslut kan tas på årsmötet 2024. De nuvarande 

stadgarna antogs 2013. Ätrans vattenråd är en ekonomisk förening och stadgarnas innehåll 

regleras i 3 kap Lag (2018:672) om ekonomiska föreningar. 

Synpunkter: 

§2 Bra att föreningens stadgar medger en mer aktiv roll men projekten bör inte enbart 

behandla av våtmarker utan alla de åtgärder som krävs för att nå MKN i aktuella 

vattenförekomster.  

§ 7 Medlemsavgiftens maxbelopp är satt till 1000 kr, genom att istället anges som en viss 

procent av prisbasbelopp följer den inflation vilket gör att stadgarna inte behöver skrivas om 

lika ofta.  

§10 ”Bland kommunernas representanter utses ordförande” kan tolkas både som att 

ordförande ska komma från en kommun men också att det är bara kommunernas 

representanter som utser ordförande. Förtydliga.  

Barnkonventionen  

Ett välfungerande arbete med vattenfrågor inom Vattenråden ger friska och artrika vatten 

som är till stor nytta och glädje för våra barn.  

Ekonomisk påverkan 

Ändringar i stadgarna har inga ekonomiska konsekvenser.  

Jämställdhetsperspektiv 

Ändringar i Stadgarna har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2023-11-10 
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Remiss - Stadgar Ätrans Vattenråd förslag 2023 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Slutinstans 

Allmänna utskottet 

Status  

Avslutat 
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§ 143 Samråd avseende en ny dubbel 130 kV luftledning, Tranemo - 

Limmared KS/2023:419 

Allmänna utskottets beslut 

• Godkänner remissvar gällande ny 130 kV luftledning mellan Tranemo-Limmared 

som förespråkar alternativ 1 

 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Vattenfall Eldistribution avser att bygga en ny elledning mellan Tranemo – Limmared. I 

samrådsunderlaget föreslås två alternativ för dragning. 

Kund till Vattenfall Eldistribution har ett utökat effektbehov, varpå den befintliga 40 kV-

ledningen inte räcker till. Samtidigt kommer reservmatning för orterna att förbättras. 

Ledningen kommer gå från befintlig station i Ömmestorp till en ny station i Limmared 

(bredvid industrin utmed Muntebovägen). 

Fördelarna av ett nytt ställverk och 130 kV ledning till Limmared är främst en övergång för 

industrin från naturgas till el. Med kommunens största punktkälla av gasutsläpp är det av 

stor vikt att detta sker. En förstärkning av elnätet underlättar dessutom fortsatt utveckling av 

industri. 

I samrådet föreslås två alternativ till ledningsdragning. Ungefär halva dragningen är den 

samma i båda alternativen. Alternativ 1 följer halvvägs den gamla ledningsgatan för att 

sedan vika av åt väst där båda alternativ går samma sträckning. Alternativ 2 går ut åt öster 

från stationen i Ömmestorp och går sedan på den östra sidan av befintlig ledningsgata. Efter 

ungefär halvvägs korsar den befintlig ledningsgata och följer därefter samma sträckning som 

alternativ 1. 

Alternativ 1 är en mer komplicerad konstruktion och innebär en längre byggtid. Vilket 

kommer dra ut på processen innan industrin kan börja använda den nya dragningen. Den 

använder delvis samma ledningsgata som i dagsläget och innebär därför mindre nya intrång 

i miljön. Samtidigt rivs resterande ledningar i andra halvan av ledningsgatan, vilket innebär 

att den marken kan användas fritt igen. 

Alternativ 2 förordas av Vattenfall eldistribution och innebär fler nya intrång i naturen. Det 

är en enklare byggprocess och därmed något billigare. Industrin kommer därför kunna gå 
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över på detta nätet tidigare. Enligt miljöbedömning i samrådsunderlaget har alternativ 2 en 

lite större påverkan på miljön. Men båda alternativ har en obetydlig till liten påverkan. 

Remissvaret ställer sig positiva till byggnationen och förordar alternativ 1. 

Barnkonventionen  

Beslutet har ingen påverkan ur ett barnrättsligt perspektiv. 

Ekonomisk påverkan 

Beslutet har ingen ekonomisk påverkan för Tranemo kommun. 

Jämställdhetsperspektiv 

Beslutet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse om remissvar avseende ny 130 k V ledning Tranemo- Limmared 2023-11-14 

Remissvar samråd 130 kV luftledning Tranemo-Limmared 

Samrådsunderlag Tranemo-Limmared, samråd avseende en ny dubbel 130 kV luftledning 

Bilaga 1 alt 1, samråd avseende en ny dubbel 130 kV luftledning 

Bilaga 2 alt 2, samråd avseende en ny dubbel 130 kV luftledning 

Bilaga 3 naturvärden, samråd avseende en ny dubbel 130 kV luftledning 

Bilaga 4 NVI, samråd avseende en ny dubbel 130 kV luftledning 

Föredragning och debatt 

Robin Uhlman, Samhällsplanerare, föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

sofia.feltback@nektab.se 

Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 

Remissvar samråd 130 kV luftledning Tranemo-Limmared 

Slutinstans 

Allmänna utskottet 

Status  

Avslutat 
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§ 144 Nybyggnation av Björkhagen, förskola i Dalstorp KS/2021:529 

Allmänna utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

• Godkänner avsteg från parkeringsnorm, för fastigheten Skogarp 1:208, 

med möjlighet att utnyttja allmänplatsmark, till parkering.  

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid 

föregås av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på 

barnet/barnen, ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Parkeringsnorm, daterad 2021-10-11 innehåller riktlinjer för hur parkering ska anläggas i 

samband med nybyggnation. Bland annat står det  

- I Tranemo kommun ska parkeringsplatser anläggas på kvartersmark. 

Tomten där ny förskola ska byggas har förutsättningar som gör att huset måste placeras i 

östra kanten av fastigheten. Infart till fastigheten kommer från Mossvägen som också ligger 

öster om fastigheten. Detta innebär att resterande tomt österut kan bli för trång för att 

parkering ska få plats inom tomtgräns 

Sammanfattning av ärendet 

För att möjliggöra projektering och minska risken för förseningar och överklagan i både 

projekteringsfas och bygglovsfas av ny förskola (Björkhagen), föreslår förvaltningen att 

avsteg mot parkeringsnormens krav görs och i stället tillåta parkering på allmänplatsmark 

på fastighet Skogarp 1:3 

Ärendet 

Ett beslut finns att en ny förskola ska uppföras på fastighet Skogarp 1: 208.  

Förskolan ska byggas med 4 avdelningar och ha möjlighet att komplettera fastigheten med 2 

avdelningar i ett framtida skede. Idag ryms en förskola med 3 avdelningar på tomten. 

Fastigheten som är bredast i öster smalnar av kraftigt i väster och har dessutom en 

fjärrvärmeledning som går rätt igenom fastigheten från norr till söder. Denna får inte 

överbyggas. Det finns också prickmark som går som en bred remsa innanför tomten, den får 

inte heller bebyggas.  Se bifogad ritning ”Redovisning tomt Fastigheten Skogarp 1:208”. 

Förutsättningarna att bygga en större förskola än vad som står där idag, på befintlig tomt, 

innebär att det nya huset kommer att hamna längre österut, närmare Mossvägen. 
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Huset måste också placeras så att övriga krav på förskola uppfylls. Förutom huset, måste 

utemiljön fungera med angöringar till entréer, lekmiljöer, miljöhus mm. Det finns också krav 

på hur mycket utemiljöyta som varje barn behöver. 

Man kan redan nu se att parkering och angöring blir svår att placera inom fastighetens 

gränser (kvartersmark) och förvaltningen önskar därför ha möjlighet att placera parkering på 

allmänplatsmark som ligger mellan gata och tomt. 

Ett avsteg från parkeringsnormen ger större möjligheter att i projektering placera hus och 

parkering så att tomten utnyttjas på bästa sätt.  

En parkering som då anläggs på allmänplatsmark blir allmän parkering och vem som helst 

får nyttja den. Dalstorp saknar inte parkeringsmöjligheter och förskolan ligger i utkanten av 

samhället, förvaltningen ser därför inget problem med att parkeringen till förskolan skulle 

bli allmän. 

Utan avsteg riskeras att viss del av byggnaden istället hamnar på prickmark för att 

möjliggöra parkering. Detta med risk för att bygglovet då inte går igenom. Även om 

bygglovet skulle beviljas ökar risken att lovet överklagas på grund av stridigheter mot plan. 

Barnkonventionen  

Beslutet har en positiv inverkan på barnen som får en större utemiljö till förskolan om 

placering av parkering kan göras utanför tomtgräns. 

Ekonomisk påverkan 

Beslutet kan ha en positiv påverkan ekonomiskt eftersom det annars finns risk med 

förseningar avseende byggstart och avslut. 

Jämställdhetsperspektiv 

Beslutet ger inga negativa effekter avseende jämställdhet. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse  

Redovisning tomt Fastigheten Skogarp 1:208 

Föredragning och debatt 

Sektionschef Kristina Ström föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 
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Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 

Ritning: REDOVISNING TOMT Fastigheten Skogarp 1:208 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Kommunstyrelsen 
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§ 145 Medborgarförslag om solceller på Nittorps ishall KS/2023:111 

Allmänna utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar 

• Medborgarförslaget antas vad gäller andra delen i förslaget, att en förstudie görs. 

• Medborgarförslaget avslås vad gäller första delen i förslaget, att nu sätta solceller på 

ishallens tak. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Sammanfattning av ärendet 

Marita Nilsson har 2023-02-16 lämnat ett medborgarförslag om solceller på Nittorps ishall. 

Förvaltningen anser att detta är ett mycket bra förslag. Precis som Marita Nilsson anger är 

det ett stort tak, hel långsida, som vetter mot söder utan träd som skuggar. Tyvärr är det 

aktuella taket inte tillräckligt hållfast för att bära tyngden av en solcellsanläggning. Det 

behöver renoveras för att en installation av solceller ska vara möjlig.  

Ärendet 

Marita Nilsson har 2023-02-16 lämnat ett medborgarförslag om solceller på Nittorps ishall. 

Förslagsställaren anser att ” Tranemo Kommun har ett av de bästa taken i kommunen att 

montera solceller på. Det jag menar är taket på ishallen i Nittorp. En hel långsida mot söder, 

inga träd i vägen. Önskar att det åtminstone görs en ”förstudie” om vad det skulle kosta och 

vad det skulle ge tillbaka, för att få fram en kalkyl.” 

Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren via telefon 2023-10-31 för att ge 

förslagsställaren tillfälle att utveckla sitt förslag. Inget nytt framkom men samtal fördes om 

behovet av solceller och ökad energiproduktion av olika slag. 

Förvaltningen anser att detta är ett mycket bra förslag. Precis som Marita Nilsson anger ar 

det ett stort tak, hel långsida, som vetter mot söder utan träd som skuggar.  

Medborgarförslaget uppfattas som tvådelat. Dels är förslaget att nu sätta solceller på 

ishallens tak, dels att åtminstone göra en förstudie kring kostnader och intäkter från 

elproduktionen för att få fram en kalkyl. 

Förvaltningen föreslår att den första delen i förslaget avslås, att nu sätta solceller på ishallens 

tak, eftersom en inventering har gjorts av taken på samtliga fastigheter som kommunen äger. 

Det finns en plan för solcellsmontering för hela kommunen men i den har ishallen låg 
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prioritet eftersom taket måste renoveras först för att det skulle kunna bli verklighet. I 

samband med en sådan renovering är det läge att även montera solceller där. Förvaltningen 

kan i nuläget inte ange när i tid en sådan renovering kan komma med i investeringsplanen.  

Förvaltningen föreslår att andra delen i förslaget antas då en förstudie redan pågår med vad 

det skulle innebära hållfasthetsmässigt, prioriteringsmässigt ur energisynpunkt samt vilka 

renoveringsbehov som finns på befintliga tak i hela kommunen innan man kan installera 

solceller. 

Barnkonventionen  

Allt arbete med alternativ energiproduktion som inte bidrar till ökade koldioxidutsläpp är 

positivt för att minska klimatavtrycket och alltså är det positivt för barn och kommande 

generationer. 

Jämställdhetsperspektivet 

Detta ärende om solceller har ingen påverkan utifrån jämställdhetsperspektivet. 

Ekonomisk påverkan 

Att genomföra förstudien ryms inom ordinarie budget för fastighetsverksamheten. Först när 

den är genomförs kan kostnaden för en eventuell solcellsinstallation på ishallens tak anges. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelsen 2023-11-02 

Medborgarförslag om solceller på Nittorps ishall  

Beslutet skickas till 

Marita Nilsson 

Samhällssektionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunstyrelsen 
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§ 146 Motion om att använda sig av program för kooperativa 

hyresrätter på Radhusvägen för att frigöra resurser till byggnation av 

Solbacken (SD) KS/2023:72 

Allmänna utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar 

• Motionen avslås 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Sammanfattning av ärendet 

Wajdi-Louis Azouri har 2003-02-02 lämnat en motion angående att kommunen kan använda 

sig av program för kooperativa hyresrätter på Radhusvägen i Länghem för att frigöra 

resurser till byggnation av Solbacken.  

Ärendet 

Wajdi-Louis Azouri har 2023-02-02 lämnat en motion angående att kommunen kan använda 

sig av program för kooperativa hyresrätter på Radhusvägen i Länghem för att frigöra 

resurser till byggnation av Solbacken.  

Förslagsställaren anser att det program som Riksbyggen har för kooperativa hyresrätter 

borde kunna passa i Länghem. Vidare anges att det konceptet skulle kunna användas på 

Radhusvägen i Länghem och på så sätt frigöra Tranemobostäders resurser till byggnation av 

Solbacken vård- och omsorgsboende. 

Motionen innehåller nedanstående två förslag: 

✓ ”Förvaltningen bör ta kontakt med Riksbyggen och informera sig om deras program, 

`Vivum´ för att bygga ett andra hyreshus på Radhusvägen i Länghem. 

✓ Tranemobostäder bör ges uppdraget att bygga nytt Solbacken med tillhörande 

verksamhetslokaler. 

Förvaltningen var i kontakt med Wajdi-Louis Azouri via telefon 2023-11-14 och via mejl 

2023–11–15 för att ge motionären tillfälle att utveckla sitt förslag. Under dessa kontakter 

gjordes det klart att förvaltningen hade uppfattat motionen på rätt sätt och motionären hade 

inget nytt att tillägga. 
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Förvaltningen föreslår att båda delarna i motionen avslås.  

Vad gäller att bygga hyreshus så är det Tranemobostäder AB som har det uppdraget och det 

är dessutom Tranemobostäder som äger den aktuella fastigheten på Radhusvägen i 

Länghem. Förvaltningen har inte heller fått någon indikation på att det finns någon 

efterfråga i kommunen på kooperativa hyresrätter. Den delen av motionen bör därför avslås. 

I budgetbeslutet 2023-11-16 gav kommunfullmäktige förvaltningen i uppdrag att ”…jobba 

vidare med Solbacken. Dels utreda behovet av antalet platser, men också utreda effekten av 

olika upplåtelsealternativ.” Det är alltså inte bara upplåtelsealternativ via Tranemobostäder 

som ska utredas utan även andra alternativ. Innan den utredningen är klar kan inget beslut 

tas om upplåtelseform och ingen aktör kan tilldelas uppdraget att bygga ett nytt vård- och 

omsorgsboende. Även denna delen av motionen bör därför avslås. 

Barnkonventionen  

Detta ärende har ingen negativ inverkan på barn. 

Jämställdhetsperspektiv   

Detta ärende har ingen inverkan ur ett jämställdhetsperspektiv.  

Ekonomisk påverkan 

Att avslå motionen har ingen ekonomisk påverkan. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2023-11-10 

Motion om att använda sig av program för kooperativa hyresrätter på Radhusvägen för att 

frigöra resurser till byggnation av Solbacken. 

Beslutet skickas till 

Wajdi-Louis Azouri 

Samhällssektionen 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunstyrelsen 
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§ 147 Delegation HR KS/2023:414 

Allmänna utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

• Ger delegation enligt nedan lista, från och med 2024-03-01. 

 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

I samband med att den gemensamma personalnämnden mellan Tranemo och Svenljunga 

upphör (2024-02-29) och ersätts av en avtalssamverkan behöver även nämndens delegationer 

flyttas till aktuell nämnd. I den nya avtalssamverkan ligger verksamhetsområdet HR från 

och med 2024-03-01 hos Kommunstyrelsen istället för hos Personalnämnden.  

Ärendet 

Delegering innebär att kommunstyrelsen överför självständig beslutanderätt till någon 

annan – det vill säga ger någon i uppdrag att fatta beslut på dess vägnar. Överföring av 

beslutanderätt sker då från nämnd till utskott, ledamot, ersättare eller anställd. Ett beslut 

som fattats med stöd av delegering från en nämnd gäller alltså som om nämnden själv fattat 

beslutet i fråga. Nämnders möjlighet till delegering av beslut inom olika ärenden regleras i 6 

kap 37-39 §§ Kommunallagen. 

 

Att delegera beslutanderätten fyller i huvudsak två syften: 

- Att avlasta nämnden från vissa ärenden för att skapa mer utrymme för 

betydelsefulla och principiella ärenden. 

- Att möjliggöra en effektivare verksamhet genom att beslutsvägarna blir 

kortare och handläggningen snabbare. 

 

Kommunstyrelsen delegeringar finns samlade i Kommunstyrelsens delegeringsordning. 

Nedan angivna delegeringar ska även ingå däri, men tills kommunstyrelsens 

delegeringsordning lyfts för politiskt beslut behöver ett särskilt beslut fattas kring dessa 

punkter.   
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Nr Författning Ärende Delegat 

1 LAS 7-10 §§ Uppsägning av personal med 

undantag för kommundirektör, 

sektionschef och HR-chef 

HR-chef 

2 LAS 18-20 §§ Avsked av personal med undantag för 

kommundirektör, sektionschef och 

HR-chef 

HR-chef 

3 AB 3 kap 8 § Förbjuda bisysslor HR-chef 

4 AB 3 kap 10 § Avstängning av personal med 

undantag för kommundirektör, 

sektionschef och HR-chef 

HR-chef 

5 AB 3 kap 11 §  Besluta om disciplinpåföljd (skriftlig 

varning) med undantag för 

kommundirektör, sektionschef och 

HR-chef  

HR-chef 

6  Sluta kollektivavtal inklusive 

lönerevision 

HR-chef 

7  Besluta om tjänstledigheter som ej 

regleras i lag eller avtal 

- max 6 mån 

- över 6 mån 

 

 

Närmaste chef 

HR-chef 

8  Beslut om lönetillägg HR-chef 

 

Barnkonventionen  

Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 

Ekonomisk påverkan 

Att delegera beslutanderätten inom dessa ärenden minimerar risken för skadestånd vid 

felaktiga beslut, som kan bli följden om beslut fattas utan sakkunskap inom det 

arbetsrättsliga området. 

Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet har ingen egentlig påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. Det är positivt att 

delegera aktuella beslut till anställd som har kompetens inom området för att besluten i sig 

ska vara fattade på jämställda grunder.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2023-11-08 
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Beslutet skickas till 

Kanslifunktionen 

HR 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Kommunstyrelsen 
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§ 148 Alkohol- och drogpolicy för Tranemo kommun KS/2023:402 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

• Antar Alkohol- och drogpolicy för Tranemo kommun. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Tranemo kommun har idag ingen gällande Alkohol- och drogpolicy.  

Det är inget lagkrav att en organisation ska ha en alkohol- och drogpolicy men förvaltningen 

anser att det är av vikt att en sådan finns då det är ett stöd för chefer att hantera missbruk, 

riskbruk eller skadligt bruk av alkohol och droger men även en tydlighet till alla som verkar 

inom Tranemo kommunkoncern om vad som gäller på arbetsplatsen kring frågor om alkohol 

och droger. 

Policyns syfte är att klargöra arbetsgivaren Tranemo kommuns förbud mot alkohol och 

droger i arbetet för samtliga anställda, förtroendevalda och uppdragstagare. Krav på 

alkohol- och drogfrihet gäller även praktikanter, studerande och övriga som utför 

arbetsuppgifter för Tranemo kommun.  

Kommunen har idag en antagen Rutin för alkohol, droger och andra hälsofarliga ämnen på 

arbetsplatsen samt antagna Riktlinjer för representation och gåvor som är komplement till 

denna policy. 

Barnkonventionen  

Att anta en alkohol- och drogpolicy för Tranemo kommun är positivt ur ett 

barnrättsperspektiv.  

Policyn förtydligar hur Tranemo kommun arbetar för att; verka för en alkohol- och drogfri 

arbetsplats, förebygga ohälsa, tillbud och olyckor m.m. 

Utifrån artikel 3 i Barnkonventionen som handlar om Barnets Bästa ser förvaltningen att en 

alkohol- och drogfri verksamhet är en självklarhet utifrån barnets bästa. 

Vi ska kunna erbjuda en trygg plats för barnen.  

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 
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Jämställdhetsperspektiv 

Policyn berör samtliga anställda, uppdragstagare, förtroendevalda i Tranemo 

kommunkoncern. Oavsett ålder, kön, etnicitet osv.  

Om ett missbruk konstateras ska samma insatser eller påföljder ges oavsett befattning, ålder, 

kön, etnicitet osv.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2023-11-03 

Alkohol- och drogpolicy för Tranemo kommun 2024 

Beslutet skickas till 

Samtliga sektioner och funktioner 

Samtliga kommunala bolag 

Samtliga gruppledare 

Författningssamlingen 

Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 

Alkohol- och drogpolicy för Tranemo kommun 2024 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunstyrelsen 
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§ 149 Inkomna remisser KS/2023:425 

Allmänna utskottets beslut 

• Remissen ska besvaras 

 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Följande remisser har inkommit: 

- Jämställt Västra Götaland 2024-2027 

Status 

Pågående 
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§ 136 Kommunstrategiskt föreningsbidrag 2024 KS/2023:166 


Allmänna utskottets förslag till Kommunstyrelsen 


• Avslår Stiftelsen Hagatorpets ansökan om bidrag för renovering av elljusspåret på 


Hagatorpet.  


• Avslår Länghems IF:s ansökan om bidrag för belysning på Ingsvallen 


 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Stiftelsen har ansökt om bidrag hos Jordbruksverket men fått avslag 5 juli 2022. Stiftelsen är 


inte berättigade att ansöka hos Riksidrottsförbundet eller Allmänna Arvsfonden. Utan stort 


kommunalt bidrag kommer elljusspåret inte kunna renoveras enligt förening. 


Länghems IF har beviljats 1 000 000 kr för projektet Liv och Rörelse i Länghem 2023, enligt 


beslutet beviljas inte ytterligare bidrag till etapp 2. 


Ärendet 


Enligt reglerna kan bidrag beviljas projekt som föreningar ansöker om som 


kommunstyrelsen bedömer är av strategisk art och som bidrar till att uppfylla kommunens 


vision och mål samt utvecklingsområden. Bidrag kan sökas av alla föreningskategorier och 


även föreningar som söker statliga, regionala eller andra bidrag med krav på kommunal 


medfinansiering. Ansökan beslutas politiskt. 


Två ansökningar om bidrag har kommit in. Stiftelsen Hagatorpet ansöker om 1 407 000 kr i 


bidrag för renovering av elljusspåret och Länghems IF ansöker om 1 800 000 kr i bidrag till 


belysning av hela Ingsvallen. 


Elljusspåren på Hagatorpet invigdes 1969. Efter den stora stormen Gudrun så röjdes spåret upp och 


återställdes. På södra delen kvalitetssäkrades konstsnöspåren genom att ideella krafter grävde ner 


kabeln och nya stolpar sattes upp och i dag är hela södra slingan ledbelyst. Denna renovering har 


bekostats helt av Hagatorpsstiftelsens föreningar. 


Norra slingan är original från 1969, stolparna är uttjänta och belysningen består av 


halogenlampor som skall fasas ut av miljöskäl. Det finns uppenbara säkerhetsrisker genom 


att stolpar kan falla ner och elledningar dras med. Stiftelsen ansöker om bidrag med 


1 407 000 kr för att renovera norra slingan. Stiftelsen har ansökt om bidrag hos 


Jordbruksverket men fått avslag 5 juli 2022 och är inte berättigade att ansöka hos 
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Riksidrottsförbundet eller Allmänna Arvsfonden. Kommunen har antagit en handlingsplan 


för stöd till renovering av föreningsdrivna elljusspår (KS/2019:166). Elljusspåret på 


Hagatorpet står som nummer ett i prioriteringsordningen för att beviljas stöd. Utan stort 


kommunalt bidrag kommer elljusspåret inte kunna renoveras enligt förening. 


Tranemo kommun har beviljat Länghems IF 1 000 000 kr till projektet Liv och rörelse i Länghem 2023 


enligt beslutet avslogs ansökan om bidrag till konstgräs och padelbana.  Föreningen ansöker om 


medel för att belysa Ingsvallens samtliga ytor dvs A-plan + B-plan + aktivitetsytor. Syfte är att utöka 


tillgängliga timmar för att utnyttja ytorna och förlänga säsongen. Föreningen har beviljats bidrag från 


Arvsfonden med 5 015 000 kr till konstgräsplan på B-plan. Enligt tidigare beslut så avslog kommunen 


ansökan om bidrag för etapp 2 som innefattar åtgärder runt konstgräsplanen. 


Barnkonventionen  


Kommunen har beviljat ett stort bidrag till Projektet Liv och rörelse i Länghem 2023. På 


Hagatorpets anläggning finns ett renoverat elljusspår som säkerställer att barn och unga har 


tillgång till trygga och bra motions och rekreationsanläggningar. Sammantaget gör detta att 


kommunen uppfyller intentionerna i Barnkonventionen som nämns i artikel 2: Om alla barns 


lika värde och rättigheter och att ingen får diskrimineras samt artikel 6: Varje barns rätt till 


liv, överlevnad och utveckling. 


Ekonomisk påverkan 


Ingen ekonomisk påverkan. 


Jämställdhetsperspektiv 


Projektetens huvudsyfte och utgångspunkt är att skapa ytterligare mötesplatser som främjar 


hälsa och bidrar till inkludering och gemenskap. Förvaltningens samlade bedömning är att 


avslagen inte har en negativ påverkan inom jämställdhet och jämlikhetsområdet, då det 


redan finns möjligheter till rekreation och motion för målgruppen på föreningarnas 


befintliga anläggningar. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2023-09-21 


St Hagatorpet ansökan 2024 


St Hagatorpet Komplettering ansökan elljusspåret 


Handlingsplan för stödet till renovering av föreningsdrivna elljusspår- 


Länghems IF Ansökan 


Länghems IF Kalkyl 20230514 


Regler kommunstrategiskt bidrag 
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Föredragning och debatt 


Annika Loman, föreningssamordnare, föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Ekonomifunktionen  


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Kommunstyrelsen 
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§ 137 Investerings- och upprustningsbidrag 2024 KS/2023:2 


Allmänna utskottets förslag till Kommunstyrelsen 


• Beviljar investerings- och upprustningsbidrag enligt bifogat förslag. 


• Frångår reglerna för investerings och upprustningsbidrag på så sätt att ett extra 


bidrag betalas ut under 2023 innan projekten har genomförts och är slutredovisade.  


• Frångår regler för investerings och upprustningsbidrag på så sätt att inget bidrag 


betalas ut under 2024. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Totalt beviljas 353 954 kr för investerings- och upprustningsbidrag. Förvaltningen grundar förslaget 


till fördelning på gällande bidragsbestämmelser. 


Beslutet innebär att kommunen frångår reglerna för investerings och upprustningsbidrag på 


så sätt att bidraget betalas ut under 2023 innan projekten har genomförts och är 


slutredovisade till förvaltningen. Det innebär att föreningarna slutredovisar till förvaltningen 


när projekten är klara. Föreningarna har enligt reglerna 2 år på sig att genomföra sina 


projekt. Om den beslutade bidragssumman inte stämmer med redovisningen kan föreningen 


bli återbetalningsskyldig. 


Ärendet 


Sammanlagt 8 föreningar har ansökt om investerings- och upprustningsbidrag för 2024. Samtliga 


föreningar är bidragsberättigade enligt våra regler. 


Enligt bidragsbestämmelserna utgår bidrag efter särskild prövning från fall till fall till anläggningar 


samt samlingslokaler som är tillgänglig för föreningar och allmänhet.   


 


Bidrag prioriteras för investeringar som främjar: 


• Ökat nyttjande av anläggningen och ökad tillgänglighet för alla. 


• Åtgärder som främjar utveckling av barn- och ungdomsverksamhet. 


• Jämställdhetsskapande åtgärder 


• Miljö och energieffektiviseringar 


Kommunstyrelsen antog, 2023-09-28 § 204, ett initiativärende om att avsätta medel 


till en fond för 2023 där man möjliggör att bevilja extra föreningsbidrag på 


innevarande år. För att kunna genomföra detta behöver kommunstyrelsen fatta 


beslut om att frångå gällande regler för investerings och upprustningsbidrag. 


Förslaget är att göra två avsteg från gällande regler på så sätt att extra bidrag betalas 
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ut under 2023 utan att föreningarna har påbörjat sina projekt. Inget investerings och 


upprustningsbidrag betalas ut under 2024. 


Barnkonventionen  


Föreningar som bedriver barn och ungdomsverksamhet och har egna lokaler samt 


föreningar som driver bygdegårdar och samlingslokaler kan beviljas bidrag. Bidraget bidrar 


till att föreningar kan underhålla och utveckla sina lokaler som gynnar barn och ungas 


möjlighet till en meningsfull fritid, artikel 6 samt möjlighet att delta i föreningsliv och 


fredliga sammankomster enligt artikel 15 


Ekonomisk påverkan 


Kostnaden för bidragsutbetalning 2023 hänförs till fonden som ger möjlighet att betala ut ett 


extra föreningsbidrag på innevarande år. Det innebär att föreningarna slutredovisar till 


förvaltningen när projekten är klara. Föreningarna har enligt reglerna 2 år på sig att 


genomföra sina projekt. Om den beslutade bidragssumman inte stämmer med 


redovisningen kan föreningen bli återbetalningsskyldig. 


Jämställdhetsperspektiv 


Föreningarna som har ansökt om bidrag är öppna för alla och arbetar enligt demokratiska 


principer. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2023-09-25 


Förslag Investerings och upprustningsbidrag 2024 


Regler Investerings och upprustningsbidrag  


Föredragning och debatt 


Annika Loman, föreningssamordnare, föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen Kultur och Fritid som skickar beslutet till berörda föreningar 


Ekonomifunktionen  


Slutinstans 


Kommunstyrelsen  


Status  


Kommunstyrelsen 
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§ 138 Ansökan om akutbidrag - Torpa Slottsteater KS/2023:383 


Allmänna utskottets förslag till Kommunstyrelsen 


• Beviljar Torpa Slottsteaters ansökan om akutbidrag, 70tkr. 


 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Torpa slottsteater har sedan starten 1999 berikat vårt kulturliv. Föreställningarna har nått en 


bred publik långt utanför kommunens gränser och blivit något av en årlig tradition och ett 


starkt varumärke för vår kommun.  


Föreningen drabbades hårt av pandemin likt så många andra kulturföreningar. 


Teaterpubliken har inte hittat tillbaka fullt ut än, vilket har påverkat ekonomin. Föreningen 


visar på ett minusresultat om 70tkr efter årets produktion. 


Akutbidraget spelar en avgörande roll för att säkerställa kontinuiteten i föreningens 


betydelsefulla verksamhet. Det stöder vårt kulturliv utan att kompromissa med kvaliteten, 


vilket i sin tur förhindrar att föreningen hamnar i en nedåtgående spiral som potentiellt kan 


leda till dess fall. 


Ärendet 
Den 8:e oktober 2023 ansökte föreningen om ett akutbidrag, 70tkr, på grund av ett negativt 


resultat från årets produktion. Sedan 1999 har Torpa Slottsteater framfört 23 


teateruppsättningar med Torpa Stenhus som bakgrund. Teatern har vunnit uppmärksamhet 


för sina spännande tolkningar och framträdanden och har blivit en omtyckt årlig tradition 


inom och utanför Tranemo kommun. 


 
Styrelsen reflekterar nu över årets produktion, "Tusen mil in i skogen". Trots utmaningar 


med väderförhållandena, inklusive regn, kyla och blåst, är de stolta över den hängivenhet 


som föreningens medlemmar har visat för att skapa en minnesvärd teaterupplevelse. Tyvärr 


speglar årets resultat en ekonomisk förlust på 70tkr kronor för att täcka kostnaderna och nå 


nollresultat. 


Föreningen får stöd från bland andra Sparbanken, och föreningsbidrag från Tranemo 


kommun. Trots det har biljettintäkterna inte räckt till. Inför 2024 kommer föreningen att 


anpassa budgeten ytterligare, men för att återhämta sig behövs akutbidraget. Målet är att 


undvika att starta det kommande verksamhetsåret med ekonomiska bekymmer. Föreningen 
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är fast besluten att fortsätta bidra till kulturlivet i Tranemo kommun och strävar efter att 


återigen stå på Torpas scen nästa år. 


Barnkonventionen  


Föreningens fortlevnad är enbart positivt ur ett barnrättsperspektiv.  


Torpa Slottsteater utgör en viktig arena för barn och unga, där de inte bara har chansen att 


medverka i teaterföreställningar utan även få uppleva konstformen. 


Ekonomisk påverkan 


Bidraget tas inom ram. 


Jämställdhetsperspektiv 


Torpa slottsteater beaktar alla människor rätt att delta i kulturlivet på lika villkor – oavsett 


kön, könsidentitet eller könsuttryck, Kulturens kraft ska ses som en utvecklingsmetod för 


inkludering och vidgat deltagande. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2023-11-13 


Ansökan om akutbidrag – Torpa slottsteater 


Föredragning och debatt 


Sektionschef Kristina Ström föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Ekonomifunktionen 


Torpa slottsteater 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Kommunstyrelsen 
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§ 139 Kulturpris 2023 KS/2023:338 


Allmänna utskottets beslut 


• Kulturpris 2023 tilldelas Jimmy Alm. 


 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Den nominerade har genom sitt kreativa skrivande omvandlat invånarnas upplevelser till 


poesi, vilket resulterat i en kärleksfull hyllning till Tranemo kommun. Hans projekt, 


kommunpoeten, har stärkt gemenskapen och samhörigheten bland invånarna, samtidigt som 


den har lyft fram kommunens rikedom. Bidraget har skapat en starkare och mer 


sammanhållen kommun med ökad förståelse för samhället och dess mångfald. 


 


Ärendet 


Tranemo kommuns kulturpris på 10 000 kronor utdelas årligen till enskild person eller 


grupp som gjort betydande insatser inom det kulturella området. Pristagaren ska vara 


verksam inom kommunen.  


En arbetsgrupp bestående av Tranemo kommuns kommunalråd, sektionschef, 


verksamhetschef för kultur och fritid samt en företrädare för näringslivet bereder ärendet för 


beslut. Arbetsgruppen 2023 består av Driton Bilalli, Katarina Svensson, Kristina Ström och 


Juan Ochoa. 


Barnkonventionen  


Beslutet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 


Ekonomisk påverkan 


Medel finns avsatt i budget för 2023 


Jämställdhetsperspektiv 


Kulturpriset beaktar alla människor rätt att delta i kulturlivet på lika villkor – oavsett kön, 


könsidentitet eller könsuttryck, Kulturens kraft ska ses som en utvecklingsmetod för 


inkludering och vidgat deltagande.  
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Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2023-10-30 


Sammanställning av nomineringar till kulturpris 2023-komplett 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Jimmie Alm 


Arbetsgruppens medlemmar 


Ekonomifunktionen 


Slutinstans 


Allmänna utskottet 


Status  


Avslutat 
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§ 140 Detaljplan Gudarp 12:1, Tranemo Park KS/2011:304 


Allmänna utskottets förslag till Kommunstyrelsen 


• Förlänger markanvisningsavtalet med 1 år. 


 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Tranemo kommun ingick 2020-11-05 ett markanvisningsavtal gällande försäljning av del av 


Gudarp 12:6 med Erik Larssons Bygg. Priset om 300kr/kvm BTA är beslutad av 


kommunstyrelsen 2016-03-14 (KS/2015:152 §65). Markanvisningen sträcker sig fram till 2023-


12-31. 


För att säkerställa markens lämplighet för bostäder enligt antagen detaljplan del av Gudarp 


12:6 anser Tranemo kommun med stötting av myndighet/miljö att en miljöutredning behövs. 


Detta då tidigare utredning på grannfastigheter i Tranemo Park år 2022 hittat förhöjda nivåer 


av miljöfarliga ämnen. Nivåerna där var inte hälsofarliga men kommunen vill inte ta några 


risker enligt Plan- och bygglagens regler om att säkerställa detaljplanens ändamål för 


bostäder. 


Om miljöutredningen visar att marken är förorenad kommer Erik Larssons Bygg få möjlighet 


att köpa marken i befintligt skick till avtalat pris om 300kr/kvm BTA. Om företaget inte 


önskar att fullfölja köpet kommer en ny värdering göras, eventuell sanering påbörjas samt 


sökandet efter ny intressent. Visar inte området någon förorening har kommunen säkerställt 


markens lämplighet. Denna förlängning av markanvisning kommer oavsett utfall att skydda 


kommunen mot eventuella skadeståndsanspråk då marken utretts och säljs i befintligt skick. 


En förlängning av markanvisningen för del av Gudarp 12:6 önskas även av företaget då 


marknaden för tillfället är mycket svår och bankerna är restriktiva med utlåning. 


Förvaltningen föreslår en förlängning av markanvisningsavtalet på 1år för del av Gudarp 


12:6. 


Barnkonventionen 


En förlängning av markanvisningen påverkar inte barnkonventionen. 


Ekonomisk påverkan 


En förläning av markanvisningen skulle inte påverka kommunen ekonomiskt mer än 
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kostnaderna för miljöutredningen vilket uppskattas till 150 000kr som ingår i kommunens 


årliga budget för utredningar. Priset för marken är redan avtalat i ärende KS/2015:152 §65. 


Marken har idag ett högre värde än vad gällande markanvisning avtalat om. 


Jämställdhetsperspektiv 


Beslut om förlängning har ingen påverkan sett ur ett jämställdhetsperspektiv. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse om förlängning av markanvisning 2023-11-14 


KS 2016-06-14 §65 - protokollsutdrag 


Föredragning och debatt 


Olle Ekberg, Exploateringsingenjör, föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Kommunstyrelsen 
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§ 141 Fastighetsförsäljning Gudarp 3:47 KS/2023:294 


Allmänna utskottets förslag till Kommunstyrelsen 


• Återköp av del av Gudarp 3:47 om 22 812 kvm enligt tidigare ingånget avtal. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Tranemo kommun fattade 2021-04-26 beslut i ärende KS/2021:135 om att återköpa mark från 


Tranemo Grus & Betong AB efter iordningställande. Återköpet skulle efter beslutet i 


kommunstyrelsen vara på antingen 10 000kvm (20% av totalytan) till en kostnad av 


210kr/kvm alternativt 20 000kvm (40% av totalytan) till en kostnad av 190kr/kvm. 


Beslutsunderlag för återköp enligt avtal: 


Vid återköp från TGB efter iordningställande 
Yta kvm TGB pris/kvm Tillägg Summa Kr per/kvm 


10 000 kvm 150 kr/kvm 600 000 kr 2 100 000 kr 210 kr/kvm 


20 000 kvm 190 kr/kvm 800 000 kr 3 800 000 kr 190 kr/kvm 


 


När fastighetsbildningen av Gudarp 3:47 färdigställdes blev den totala ytan på 57 032 kvm. 


Förvaltningen föreslår återköp på 40% vilket innebär en yta om 22 812kvm då Tranemo 


kommun är i behov av attraktiv och färdigplanerad industrimark. Återköpet sker till samma 


taxa som avtalats om ovan, 190kr/kvm. Då varken Tranemo kommun eller Tranemo Grus 


och Betong bär ansvaret för att arealen blev större än planerat vid fastighetsbildningen vill 


förvaltningen bibehålla den procentuella ytan för återköp som grundavtalet avsåg. Tranemo 


Grus och Betong har fått förhöjda kostnader i samband med att industriområdet blev större 


än förväntat. 


Barnkonventionen  


Detta beslut påverkar inte barnkonventionen då fastigheten är belägen i ett industriområde 


som ligger utanför samhället. 


Ekonomisk påverkan 


Köpeskillingen för återköp av mark för del av Gudarp 3:47 om 22 812 kvm är 4 334 280kr 


enligt tidigare ingånget avtal. Finansiering sker genom ianspråktagande av medel från 


markförvärv 2024-2027 om 2 000 000 kronor. Återstående finansiering beräknas ske genom 


exploateringsnettot (markförsäljning) fördelat på 2023 samt kommande femårsperiod.  
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Jämställdhetsperspektiv 


Uppdraget gäller återköp av industrimark och har ingen påverkan sett ur ett 


jämställdhetsperspektiv.  


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse om återköp del av Gudarp 3:47 2023-11-14 


KS §80 Återköp om ca 192 000 kvm, del av Gudarp 3_44, från 


TUAB 


Köpekontrakt Gudarp 3:47 


Bilaga 1, yta för markförvärv om 22 812 kvm 


Föredragning och debatt 


Olle Ekberg, Exploateringsingenjör, föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Ekonomifunktionen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Kommunstyrelsen  
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§ 142 Remiss - Stadgar Ätrans Vattenråd KS/2023:378 


Allmänna utskottets beslut 


• Godkänner remissvar 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


På Vattenrådets årsmöte beslutades att förslaget till nya stadgar skall sändas ut på remiss, 


och därefter hålla ett digitalt möte i höst så att beslut kan tas på årsmötet 2024. De nuvarande 


stadgarna antogs 2013. Ätrans vattenråd är en ekonomisk förening och stadgarnas innehåll 


regleras i 3 kap Lag (2018:672) om ekonomiska föreningar. 


Synpunkter: 


§2 Bra att föreningens stadgar medger en mer aktiv roll men projekten bör inte enbart 


behandla av våtmarker utan alla de åtgärder som krävs för att nå MKN i aktuella 


vattenförekomster.  


§ 7 Medlemsavgiftens maxbelopp är satt till 1000 kr, genom att istället anges som en viss 


procent av prisbasbelopp följer den inflation vilket gör att stadgarna inte behöver skrivas om 


lika ofta.  


§10 ”Bland kommunernas representanter utses ordförande” kan tolkas både som att 


ordförande ska komma från en kommun men också att det är bara kommunernas 


representanter som utser ordförande. Förtydliga.  


Barnkonventionen  


Ett välfungerande arbete med vattenfrågor inom Vattenråden ger friska och artrika vatten 


som är till stor nytta och glädje för våra barn.  


Ekonomisk påverkan 


Ändringar i stadgarna har inga ekonomiska konsekvenser.  


Jämställdhetsperspektiv 


Ändringar i Stadgarna har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2023-11-10 







  


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 


Allmänna utskottet 


2023-11-30 


   


Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 17 


 


Remiss - Stadgar Ätrans Vattenråd förslag 2023 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Slutinstans 


Allmänna utskottet 


Status  


Avslutat 
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§ 143 Samråd avseende en ny dubbel 130 kV luftledning, Tranemo - 


Limmared KS/2023:419 


Allmänna utskottets beslut 


• Godkänner remissvar gällande ny 130 kV luftledning mellan Tranemo-Limmared 


som förespråkar alternativ 1 


 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Vattenfall Eldistribution avser att bygga en ny elledning mellan Tranemo – Limmared. I 


samrådsunderlaget föreslås två alternativ för dragning. 


Kund till Vattenfall Eldistribution har ett utökat effektbehov, varpå den befintliga 40 kV-


ledningen inte räcker till. Samtidigt kommer reservmatning för orterna att förbättras. 


Ledningen kommer gå från befintlig station i Ömmestorp till en ny station i Limmared 


(bredvid industrin utmed Muntebovägen). 


Fördelarna av ett nytt ställverk och 130 kV ledning till Limmared är främst en övergång för 


industrin från naturgas till el. Med kommunens största punktkälla av gasutsläpp är det av 


stor vikt att detta sker. En förstärkning av elnätet underlättar dessutom fortsatt utveckling av 


industri. 


I samrådet föreslås två alternativ till ledningsdragning. Ungefär halva dragningen är den 


samma i båda alternativen. Alternativ 1 följer halvvägs den gamla ledningsgatan för att 


sedan vika av åt väst där båda alternativ går samma sträckning. Alternativ 2 går ut åt öster 


från stationen i Ömmestorp och går sedan på den östra sidan av befintlig ledningsgata. Efter 


ungefär halvvägs korsar den befintlig ledningsgata och följer därefter samma sträckning som 


alternativ 1. 


Alternativ 1 är en mer komplicerad konstruktion och innebär en längre byggtid. Vilket 


kommer dra ut på processen innan industrin kan börja använda den nya dragningen. Den 


använder delvis samma ledningsgata som i dagsläget och innebär därför mindre nya intrång 


i miljön. Samtidigt rivs resterande ledningar i andra halvan av ledningsgatan, vilket innebär 


att den marken kan användas fritt igen. 


Alternativ 2 förordas av Vattenfall eldistribution och innebär fler nya intrång i naturen. Det 


är en enklare byggprocess och därmed något billigare. Industrin kommer därför kunna gå 
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över på detta nätet tidigare. Enligt miljöbedömning i samrådsunderlaget har alternativ 2 en 


lite större påverkan på miljön. Men båda alternativ har en obetydlig till liten påverkan. 


Remissvaret ställer sig positiva till byggnationen och förordar alternativ 1. 


Barnkonventionen  


Beslutet har ingen påverkan ur ett barnrättsligt perspektiv. 


Ekonomisk påverkan 


Beslutet har ingen ekonomisk påverkan för Tranemo kommun. 


Jämställdhetsperspektiv 


Beslutet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse om remissvar avseende ny 130 k V ledning Tranemo- Limmared 2023-11-14 


Remissvar samråd 130 kV luftledning Tranemo-Limmared 


Samrådsunderlag Tranemo-Limmared, samråd avseende en ny dubbel 130 kV luftledning 


Bilaga 1 alt 1, samråd avseende en ny dubbel 130 kV luftledning 


Bilaga 2 alt 2, samråd avseende en ny dubbel 130 kV luftledning 


Bilaga 3 naturvärden, samråd avseende en ny dubbel 130 kV luftledning 


Bilaga 4 NVI, samråd avseende en ny dubbel 130 kV luftledning 


Föredragning och debatt 


Robin Uhlman, Samhällsplanerare, föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


sofia.feltback@nektab.se 


Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 


Remissvar samråd 130 kV luftledning Tranemo-Limmared 


Slutinstans 


Allmänna utskottet 


Status  


Avslutat 


 



mailto:sofia.feltback@nektab.se
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§ 144 Nybyggnation av Björkhagen, förskola i Dalstorp KS/2021:529 


Allmänna utskottets förslag till Kommunstyrelsen 


• Godkänner avsteg från parkeringsnorm, för fastigheten Skogarp 1:208, 


med möjlighet att utnyttja allmänplatsmark, till parkering.  


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid 


föregås av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på 


barnet/barnen, ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Parkeringsnorm, daterad 2021-10-11 innehåller riktlinjer för hur parkering ska anläggas i 


samband med nybyggnation. Bland annat står det  


- I Tranemo kommun ska parkeringsplatser anläggas på kvartersmark. 


Tomten där ny förskola ska byggas har förutsättningar som gör att huset måste placeras i 


östra kanten av fastigheten. Infart till fastigheten kommer från Mossvägen som också ligger 


öster om fastigheten. Detta innebär att resterande tomt österut kan bli för trång för att 


parkering ska få plats inom tomtgräns 


Sammanfattning av ärendet 


För att möjliggöra projektering och minska risken för förseningar och överklagan i både 


projekteringsfas och bygglovsfas av ny förskola (Björkhagen), föreslår förvaltningen att 


avsteg mot parkeringsnormens krav görs och i stället tillåta parkering på allmänplatsmark 


på fastighet Skogarp 1:3 


Ärendet 


Ett beslut finns att en ny förskola ska uppföras på fastighet Skogarp 1: 208.  


Förskolan ska byggas med 4 avdelningar och ha möjlighet att komplettera fastigheten med 2 


avdelningar i ett framtida skede. Idag ryms en förskola med 3 avdelningar på tomten. 


Fastigheten som är bredast i öster smalnar av kraftigt i väster och har dessutom en 


fjärrvärmeledning som går rätt igenom fastigheten från norr till söder. Denna får inte 


överbyggas. Det finns också prickmark som går som en bred remsa innanför tomten, den får 


inte heller bebyggas.  Se bifogad ritning ”Redovisning tomt Fastigheten Skogarp 1:208”. 


Förutsättningarna att bygga en större förskola än vad som står där idag, på befintlig tomt, 


innebär att det nya huset kommer att hamna längre österut, närmare Mossvägen. 
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Huset måste också placeras så att övriga krav på förskola uppfylls. Förutom huset, måste 


utemiljön fungera med angöringar till entréer, lekmiljöer, miljöhus mm. Det finns också krav 


på hur mycket utemiljöyta som varje barn behöver. 


Man kan redan nu se att parkering och angöring blir svår att placera inom fastighetens 


gränser (kvartersmark) och förvaltningen önskar därför ha möjlighet att placera parkering på 


allmänplatsmark som ligger mellan gata och tomt. 


Ett avsteg från parkeringsnormen ger större möjligheter att i projektering placera hus och 


parkering så att tomten utnyttjas på bästa sätt.  


En parkering som då anläggs på allmänplatsmark blir allmän parkering och vem som helst 


får nyttja den. Dalstorp saknar inte parkeringsmöjligheter och förskolan ligger i utkanten av 


samhället, förvaltningen ser därför inget problem med att parkeringen till förskolan skulle 


bli allmän. 


Utan avsteg riskeras att viss del av byggnaden istället hamnar på prickmark för att 


möjliggöra parkering. Detta med risk för att bygglovet då inte går igenom. Även om 


bygglovet skulle beviljas ökar risken att lovet överklagas på grund av stridigheter mot plan. 


Barnkonventionen  


Beslutet har en positiv inverkan på barnen som får en större utemiljö till förskolan om 


placering av parkering kan göras utanför tomtgräns. 


Ekonomisk påverkan 


Beslutet kan ha en positiv påverkan ekonomiskt eftersom det annars finns risk med 


förseningar avseende byggstart och avslut. 


Jämställdhetsperspektiv 


Beslutet ger inga negativa effekter avseende jämställdhet. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse  


Redovisning tomt Fastigheten Skogarp 1:208 


Föredragning och debatt 


Sektionschef Kristina Ström föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 
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Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 


Ritning: REDOVISNING TOMT Fastigheten Skogarp 1:208 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Kommunstyrelsen 
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§ 145 Medborgarförslag om solceller på Nittorps ishall KS/2023:111 


Allmänna utskottets förslag till Kommunstyrelsen 


Kommunfullmäktige beslutar 


• Medborgarförslaget antas vad gäller andra delen i förslaget, att en förstudie görs. 


• Medborgarförslaget avslås vad gäller första delen i förslaget, att nu sätta solceller på 


ishallens tak. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Sammanfattning av ärendet 


Marita Nilsson har 2023-02-16 lämnat ett medborgarförslag om solceller på Nittorps ishall. 


Förvaltningen anser att detta är ett mycket bra förslag. Precis som Marita Nilsson anger är 


det ett stort tak, hel långsida, som vetter mot söder utan träd som skuggar. Tyvärr är det 


aktuella taket inte tillräckligt hållfast för att bära tyngden av en solcellsanläggning. Det 


behöver renoveras för att en installation av solceller ska vara möjlig.  


Ärendet 


Marita Nilsson har 2023-02-16 lämnat ett medborgarförslag om solceller på Nittorps ishall. 


Förslagsställaren anser att ” Tranemo Kommun har ett av de bästa taken i kommunen att 


montera solceller på. Det jag menar är taket på ishallen i Nittorp. En hel långsida mot söder, 


inga träd i vägen. Önskar att det åtminstone görs en ”förstudie” om vad det skulle kosta och 


vad det skulle ge tillbaka, för att få fram en kalkyl.” 


Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren via telefon 2023-10-31 för att ge 


förslagsställaren tillfälle att utveckla sitt förslag. Inget nytt framkom men samtal fördes om 


behovet av solceller och ökad energiproduktion av olika slag. 


Förvaltningen anser att detta är ett mycket bra förslag. Precis som Marita Nilsson anger ar 


det ett stort tak, hel långsida, som vetter mot söder utan träd som skuggar.  


Medborgarförslaget uppfattas som tvådelat. Dels är förslaget att nu sätta solceller på 


ishallens tak, dels att åtminstone göra en förstudie kring kostnader och intäkter från 


elproduktionen för att få fram en kalkyl. 


Förvaltningen föreslår att den första delen i förslaget avslås, att nu sätta solceller på ishallens 


tak, eftersom en inventering har gjorts av taken på samtliga fastigheter som kommunen äger. 


Det finns en plan för solcellsmontering för hela kommunen men i den har ishallen låg 
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prioritet eftersom taket måste renoveras först för att det skulle kunna bli verklighet. I 


samband med en sådan renovering är det läge att även montera solceller där. Förvaltningen 


kan i nuläget inte ange när i tid en sådan renovering kan komma med i investeringsplanen.  


Förvaltningen föreslår att andra delen i förslaget antas då en förstudie redan pågår med vad 


det skulle innebära hållfasthetsmässigt, prioriteringsmässigt ur energisynpunkt samt vilka 


renoveringsbehov som finns på befintliga tak i hela kommunen innan man kan installera 


solceller. 


Barnkonventionen  


Allt arbete med alternativ energiproduktion som inte bidrar till ökade koldioxidutsläpp är 


positivt för att minska klimatavtrycket och alltså är det positivt för barn och kommande 


generationer. 


Jämställdhetsperspektivet 


Detta ärende om solceller har ingen påverkan utifrån jämställdhetsperspektivet. 


Ekonomisk påverkan 


Att genomföra förstudien ryms inom ordinarie budget för fastighetsverksamheten. Först när 


den är genomförs kan kostnaden för en eventuell solcellsinstallation på ishallens tak anges. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelsen 2023-11-02 


Medborgarförslag om solceller på Nittorps ishall  


Beslutet skickas till 


Marita Nilsson 


Samhällssektionen 


Stratsys 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunstyrelsen 
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§ 146 Motion om att använda sig av program för kooperativa 


hyresrätter på Radhusvägen för att frigöra resurser till byggnation av 


Solbacken (SD) KS/2023:72 


Allmänna utskottets förslag till Kommunstyrelsen 


Kommunfullmäktige beslutar 


• Motionen avslås 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Sammanfattning av ärendet 


Wajdi-Louis Azouri har 2003-02-02 lämnat en motion angående att kommunen kan använda 


sig av program för kooperativa hyresrätter på Radhusvägen i Länghem för att frigöra 


resurser till byggnation av Solbacken.  


Ärendet 


Wajdi-Louis Azouri har 2023-02-02 lämnat en motion angående att kommunen kan använda 


sig av program för kooperativa hyresrätter på Radhusvägen i Länghem för att frigöra 


resurser till byggnation av Solbacken.  


Förslagsställaren anser att det program som Riksbyggen har för kooperativa hyresrätter 


borde kunna passa i Länghem. Vidare anges att det konceptet skulle kunna användas på 


Radhusvägen i Länghem och på så sätt frigöra Tranemobostäders resurser till byggnation av 


Solbacken vård- och omsorgsboende. 


Motionen innehåller nedanstående två förslag: 


✓ ”Förvaltningen bör ta kontakt med Riksbyggen och informera sig om deras program, 


`Vivum´ för att bygga ett andra hyreshus på Radhusvägen i Länghem. 


✓ Tranemobostäder bör ges uppdraget att bygga nytt Solbacken med tillhörande 


verksamhetslokaler. 


Förvaltningen var i kontakt med Wajdi-Louis Azouri via telefon 2023-11-14 och via mejl 


2023–11–15 för att ge motionären tillfälle att utveckla sitt förslag. Under dessa kontakter 


gjordes det klart att förvaltningen hade uppfattat motionen på rätt sätt och motionären hade 


inget nytt att tillägga. 
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Förvaltningen föreslår att båda delarna i motionen avslås.  


Vad gäller att bygga hyreshus så är det Tranemobostäder AB som har det uppdraget och det 


är dessutom Tranemobostäder som äger den aktuella fastigheten på Radhusvägen i 


Länghem. Förvaltningen har inte heller fått någon indikation på att det finns någon 


efterfråga i kommunen på kooperativa hyresrätter. Den delen av motionen bör därför avslås. 


I budgetbeslutet 2023-11-16 gav kommunfullmäktige förvaltningen i uppdrag att ”…jobba 


vidare med Solbacken. Dels utreda behovet av antalet platser, men också utreda effekten av 


olika upplåtelsealternativ.” Det är alltså inte bara upplåtelsealternativ via Tranemobostäder 


som ska utredas utan även andra alternativ. Innan den utredningen är klar kan inget beslut 


tas om upplåtelseform och ingen aktör kan tilldelas uppdraget att bygga ett nytt vård- och 


omsorgsboende. Även denna delen av motionen bör därför avslås. 


Barnkonventionen  


Detta ärende har ingen negativ inverkan på barn. 


Jämställdhetsperspektiv   


Detta ärende har ingen inverkan ur ett jämställdhetsperspektiv.  


Ekonomisk påverkan 


Att avslå motionen har ingen ekonomisk påverkan. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2023-11-10 


Motion om att använda sig av program för kooperativa hyresrätter på Radhusvägen för att 


frigöra resurser till byggnation av Solbacken. 


Beslutet skickas till 


Wajdi-Louis Azouri 


Samhällssektionen 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunstyrelsen 
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§ 147 Delegation HR KS/2023:414 


Allmänna utskottets förslag till Kommunstyrelsen 


• Ger delegation enligt nedan lista, från och med 2024-03-01. 


 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


I samband med att den gemensamma personalnämnden mellan Tranemo och Svenljunga 


upphör (2024-02-29) och ersätts av en avtalssamverkan behöver även nämndens delegationer 


flyttas till aktuell nämnd. I den nya avtalssamverkan ligger verksamhetsområdet HR från 


och med 2024-03-01 hos Kommunstyrelsen istället för hos Personalnämnden.  


Ärendet 


Delegering innebär att kommunstyrelsen överför självständig beslutanderätt till någon 


annan – det vill säga ger någon i uppdrag att fatta beslut på dess vägnar. Överföring av 


beslutanderätt sker då från nämnd till utskott, ledamot, ersättare eller anställd. Ett beslut 


som fattats med stöd av delegering från en nämnd gäller alltså som om nämnden själv fattat 


beslutet i fråga. Nämnders möjlighet till delegering av beslut inom olika ärenden regleras i 6 


kap 37-39 §§ Kommunallagen. 


 


Att delegera beslutanderätten fyller i huvudsak två syften: 


- Att avlasta nämnden från vissa ärenden för att skapa mer utrymme för 


betydelsefulla och principiella ärenden. 


- Att möjliggöra en effektivare verksamhet genom att beslutsvägarna blir 


kortare och handläggningen snabbare. 


 


Kommunstyrelsen delegeringar finns samlade i Kommunstyrelsens delegeringsordning. 


Nedan angivna delegeringar ska även ingå däri, men tills kommunstyrelsens 


delegeringsordning lyfts för politiskt beslut behöver ett särskilt beslut fattas kring dessa 


punkter.   


 


 







  


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 


Allmänna utskottet 


2023-11-30 


   


Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 28 


 


Nr Författning Ärende Delegat 


1 LAS 7-10 §§ Uppsägning av personal med 


undantag för kommundirektör, 


sektionschef och HR-chef 


HR-chef 


2 LAS 18-20 §§ Avsked av personal med undantag för 


kommundirektör, sektionschef och 


HR-chef 


HR-chef 


3 AB 3 kap 8 § Förbjuda bisysslor HR-chef 


4 AB 3 kap 10 § Avstängning av personal med 


undantag för kommundirektör, 


sektionschef och HR-chef 


HR-chef 


5 AB 3 kap 11 §  Besluta om disciplinpåföljd (skriftlig 


varning) med undantag för 


kommundirektör, sektionschef och 


HR-chef  


HR-chef 


6  Sluta kollektivavtal inklusive 


lönerevision 


HR-chef 


7  Besluta om tjänstledigheter som ej 


regleras i lag eller avtal 


- max 6 mån 


- över 6 mån 


 


 


Närmaste chef 


HR-chef 


8  Beslut om lönetillägg HR-chef 


 


Barnkonventionen  


Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 


Ekonomisk påverkan 


Att delegera beslutanderätten inom dessa ärenden minimerar risken för skadestånd vid 


felaktiga beslut, som kan bli följden om beslut fattas utan sakkunskap inom det 


arbetsrättsliga området. 


Jämställdhetsperspektiv 


Ärendet har ingen egentlig påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. Det är positivt att 


delegera aktuella beslut till anställd som har kompetens inom området för att besluten i sig 


ska vara fattade på jämställda grunder.  


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2023-11-08 
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Beslutet skickas till 


Kanslifunktionen 


HR 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Kommunstyrelsen 
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§ 148 Alkohol- och drogpolicy för Tranemo kommun KS/2023:402 


Allmänna utskottets förslag till beslut 


Kommunfullmäktige beslutar 


• Antar Alkohol- och drogpolicy för Tranemo kommun. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Tranemo kommun har idag ingen gällande Alkohol- och drogpolicy.  


Det är inget lagkrav att en organisation ska ha en alkohol- och drogpolicy men förvaltningen 


anser att det är av vikt att en sådan finns då det är ett stöd för chefer att hantera missbruk, 


riskbruk eller skadligt bruk av alkohol och droger men även en tydlighet till alla som verkar 


inom Tranemo kommunkoncern om vad som gäller på arbetsplatsen kring frågor om alkohol 


och droger. 


Policyns syfte är att klargöra arbetsgivaren Tranemo kommuns förbud mot alkohol och 


droger i arbetet för samtliga anställda, förtroendevalda och uppdragstagare. Krav på 


alkohol- och drogfrihet gäller även praktikanter, studerande och övriga som utför 


arbetsuppgifter för Tranemo kommun.  


Kommunen har idag en antagen Rutin för alkohol, droger och andra hälsofarliga ämnen på 


arbetsplatsen samt antagna Riktlinjer för representation och gåvor som är komplement till 


denna policy. 


Barnkonventionen  


Att anta en alkohol- och drogpolicy för Tranemo kommun är positivt ur ett 


barnrättsperspektiv.  


Policyn förtydligar hur Tranemo kommun arbetar för att; verka för en alkohol- och drogfri 


arbetsplats, förebygga ohälsa, tillbud och olyckor m.m. 


Utifrån artikel 3 i Barnkonventionen som handlar om Barnets Bästa ser förvaltningen att en 


alkohol- och drogfri verksamhet är en självklarhet utifrån barnets bästa. 


Vi ska kunna erbjuda en trygg plats för barnen.  


Ekonomisk påverkan 


Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 
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Jämställdhetsperspektiv 


Policyn berör samtliga anställda, uppdragstagare, förtroendevalda i Tranemo 


kommunkoncern. Oavsett ålder, kön, etnicitet osv.  


Om ett missbruk konstateras ska samma insatser eller påföljder ges oavsett befattning, ålder, 


kön, etnicitet osv.  


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2023-11-03 


Alkohol- och drogpolicy för Tranemo kommun 2024 


Beslutet skickas till 


Samtliga sektioner och funktioner 


Samtliga kommunala bolag 


Samtliga gruppledare 


Författningssamlingen 


Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 


Alkohol- och drogpolicy för Tranemo kommun 2024 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunstyrelsen 
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§ 149 Inkomna remisser KS/2023:425 


Allmänna utskottets beslut 


• Remissen ska besvaras 


 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Följande remisser har inkommit: 


- Jämställt Västra Götaland 2024-2027 


Status 


Pågående 
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